
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 221 - Forslag til Lov om ændring af tobaksafgiftsloven (Skærpede krav til 

og styrket kontrol med handel og opbevaring af tobak). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 22 af 12. maj 2021. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Louise Schack Elholm (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Jeanette Rose Hansen 
  

17. maj 2021 
J.nr. 2020 - 9251 

  

Skatteudvalget 2020-21
L 221 - endeligt svar på spørgsmål 22

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren kaldte det ”Godt arbejde” på Twitter den 12. september 2020, da Skattestyrel-
sen annoncerede, at man havde udstedt regninger på knap 10 mio. kr. til tobaksproducen-

ter, som havde overtrådt 5 pct. loftet, hvad angår køb af stempelmærker. Mener ministe-

ren ikke længere, at det er godt arbejde, siden ministeren vil fjerne loftet? 

 

Svar 

Det er naturligvis min holdning, at det er godt, at Skatteforvaltningen reagerer og gen-

nemfører kontroller, når virksomheder handler i strid med lovgivningen.  

 

Jeg henviser i øvrigt til mit svar spørgsmål 10 til L 221 vedrørende baggrunden for, at 

værnsreglen, der lægger et loft over tobaksvirksomhedernes køb af stempelmærker til 

gammel afgift i forbindelse med afgiftsforhøjelsen den 1. januar 2022, foreslås ophævet.  
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